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Najbližšie zasadnutie Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač je 19. 2. 2015 v kine Lamač o 09.00 h. 
Priestor pre otázky a podnety občanov je v čase 09.30 - 10.00 h.

Mesačník o živote v Lamači, 17. ročník 2015

Radosti i starosti zimy                                                                                                               Na zápis prišlo 78 detí                                                  

Počas prvého februárového piatku a soboty 
(6.-7.2) sa uskutočnil zápis do prvých tried. 
V lamačskej ZŠ na Malokarpatskom námestí 

rodičia zapísali 78 budúcich prváčikov. V sep-
tembri by sa mali otvoriť tri prvácke triedy.

Účasť v referende nedosiahla ani 23 percent

V referende o rodine prišlo v Lamači zo 6069 
oprávnených občanov k urnám 1376 ľudí, teda 
ani nie štvrtina Lamačanov. Na prvú otázku, či 
občania súhlasia s tým, aby sa manželstvom 
nemohlo nazývať žiadne iné spolužitie osôb 

okrem zväzku medzi jedným mužom a jednou 
ženou odpovedalo ÁNO 1292 hlasujúcich, 
NIE označilo 68 ľudí. Za to, aby sa homose-
xuálom neumožnili adopcie detí, sa vyjadrilo 
1262 ľudí, 82 hlasujúcich bolo proti takémuto 
zákazu. A napokon s tým, aby školy nemohli 
vyžadovať účasť detí na vyučovaní v oblasti 
sexuálneho správania či eutanázie, ak ich ro-
dičia alebo deti samy nesúhlasia , sa stotož-
nilo1221 hlasujúcich, 129 sa k tomuto názoru 
nepriklonilo.

Januárová snehová nádielka potešila naj-
mä malé i veľké, a tiež dospelé deti, ktoré 
ukázali svoju tvorivosť, pričom nezostalo 

iba pri snehuliakoch. Pracovníci zimnej 
údržby sa zasa zapotili pri kalamite na 
prelome mesiacov.

Na základe podnetu občanov sa MÚ zaoberal 
prejazdom nákladných vozidiel cez Povozníc-
ku ulicu. Každodenný prejazd kamiónov, aký 
nastal počas jesene v  súvislosti s  prepravou 
stavebného materiálu, by sa už opakovať ne-
mal. Viac na strane 2.

Ako prvá hlasovala v Lamači rodina Škovierovcov

Kamiónová magistrála na Povozníckej by sa už nemala opakovať                                                
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Výmena strechy na telocvičniach                                                                                         

Už od roku 2004 škola riešila problémy so strechami na oboch telo-
cvičniach. Problematické boli oblasti okolo vzduchotechniky, ktorá 
mala vývod na strechu. Po každej oprave vydržala chvíľu fungovať bez 
problémov a potom sa zatekanie opäť začalo. K nezvrátiteľnému zlému 
stavu dopomohlo aj to, že na strechu sa chodia hrať, korčuľovať a vy-
strájať rôzne skupinky alebo jednotlivci. Týmto sa podarilo narušiť po-
vrch strechy tak, že pretekala voda na rôznych miestach do telocviční až 
skorodoval strop v telocvični a začali sa zdúvať parkety. Po niekoľkých 
žiadostiach na riešenie havarijného stavu sa nám podarilo až koncom 
roku 2014 získať financie na rekonštrukciu striech od MŠVVaŠ SR vo výš-
ke 34.968 eur. Koncom roka prebehol výber firiem. Zmluva sa podpisuje 
s firmou DAVSTAV a oprava by sa mala realizovať vo februári, hneď ako 
dovolí počasie. Tešíme sa, že sa prostriedky našli a podarí sa nám za-
chrániť telocvične pre žiakov, športové kluby i jednotlivcov.

 Alena Petáková, riaditeľka ZŠ

Športová hala sa bude zatepľovať                                                                                

Mestská časť uspela so svojou žiadosťou o  dotáciu z  Environmentál-
neho fondu na zateplenie a výmenu okien Športovej haly Lamač. Na 
začiatku decembra oznámilo Ministerstvo životného prostredia SR, 
že Lamaču poskytne dotáciu vo výške 186. 763 eur. Lamač následne 
prikročil k verejnému obstarávaniu na dodávku diela, pričom ponuky 
mohli záujemcovia predkladať do 22. januára. Lamač sa bude na reali-
zácii prác podieľať 5-percentným spolufinancovaním.

Prejazd nákladiakov cez Povoznícku by sa mal obmedziť                     

Trápenie a  obťažovanie obyvateľov Povozníckej 
ulice, ktorí museli počas jesene zniesť dennoden-
ný prejazd ťažkých nákladných vozidiel, by sa už 
v  budúcnosti nemalo opakovať. Miestny úrad 
navrhuje povoliť prejazd nákladných vozidiel cez 
Povoznícku ulicu len so súhlasom mestskej časti. 
Reaguje tak na sťažnosti obyvateľov, ktorí upo-
zornili na to, čo sa dialo na jeseň v súvislosti so 
stavbou električkovej trate v Dúbravke.
Generálny dodávateľ tejto stavby, spoločnosť 
Metrostav, totiž práve v  Lamači, na pozemku 
oproti železničnej stanici Bratislava-Lamač, pat-
riacemu spoločnosti Slovenské tunely, usklad-
nil štrk a podvaly, ktoré prevážal do Dúbravky. 
Zbyšek Staš, zástupca Metrostavu, vysvetľoval 
miesto uskladnenia tým, že stiesnené podmien-
ky v Dúbravke nedovoľovali skladovať materiál 
priamo pri stavbe. „Aj z  hľadiska zabezpečenia 
stráženia stavebného materiálu sme boli nútení 
využiť práve lokalitu v Lamači,“ uviedol Staš. 

Kamióny vo dne v noci
Pre obyvateľov Povozníckej ulice i bezprostred-
ného okolia to znamenalo prejazd kamiónov 

a  ďalších nákladných vozidiel počas bežných 
dní i počas víkendov, pričom bolo bežné, že aj 
počas sobôt začali prvé kamióny prechádzať 
po úzkej ceste medzi domami o  pol ôsmej rá-
no.“Dokonca nebolo výnimkou ani to, že ulicou 
prechádzali počas nočného kľudu,“ oznámil už 

16. októbra Miestnemu úradu v Lamači p. Juraj 
Grom. „Nielen že nás to obťažovalo, ale takisto 
to na nespevnenej ceste spôsobovalo otra-
sy, ktoré poškodzujú naše domy. Nehovoriac 
o tom, že ťažké vozidlá mohli poškodiť autá, kto-
ré máme pri domoch zaparkované,“ dodal p. Pe-
ter Fillo, ktorý takisto kontaktoval Miestny úrad, 
aby urobil nápravu. Lamačský úrad kontaktoval 
Magistrát hlavného mesta SR Bratislavy, aby ako 
objednávateľ stavby rokoval s  Metrostavom. 
Ten prisľúbil ukončenie prác k  7. novembru, 
kamióny však prechádzali cez ulicu aj po tomto 
termíne.
Starosta Lamača na základe skúseností z jesene, 
s cieľom vyhnúť sa podobným situáciám v bu-

dúcnosti navrhol, aby nákladné vozidlá mohli 
po Povozníckej prechádzať len so súhlasom MČ 
Bratislava - Lamač, podobne ako je to na ul. Pod 
Zečákom a Segnáre. Výnimka by platila v prípa-
de stavebných alebo rekonštrukčných prác, na 
ktoré majú obyvatelia v  lokalite povolenie od 
úradu. Šramko pripomína, že opatrenie musí 
okrem MČ schváliť aj dopravná komisia magis-
trátu Hl. mesta Bratislavy.

Peniaze na rekonštrukciu cesty (asi) nebudú
Obyvatelia na Povozníckej ulici takisto otvorili 
otázku opravy tejto komunikácie. Podľa nich 
došlo pri premávke nákladných áut k jej poško-
deniu. Spoločnosť Metrostav sa však bráni tým, 
že urobila pasportizáciu cesty pred i  po začatí 
svojej činnosti. „Fotodokumentácia, ktorú má 
k dispozícii aj Miestny úrad v Lamači dokazuje, 
že k žiadnemu poškodeniu cesty nedošlo,“ uvie-
dol Staš. Na otázku, či by na rekonštrukciu cesty 
neprispel magistrát, hovorkyňa Bratislavy Ivana 
Skokanová uviedla, že mesto nemôže  investo-
vať do majetku, ktorý nemá vo vlastníctve a ani 
nie je mestu zverený.

em

„Stavebný materiál vozili 40-50 tonové kamióny na 
skládku, menšie ho zasa po naložení odvážali do 
Dúbravky, „ opísal situáciu Juraj Grom. 

Zápis detí do MŠ v zriaďovateľskej pôsobnosti 
MČ Lamač 

15. 2. 2015 – 15.3. 2015

Prihlášky si možno vyzdvihnúť a odo-
vzdať v sídle MŠ , na Heyrovského 4 
a Malokarpatskom nám. 6, prípadne 
je možné si ju stiahnuť aj na stránke 
www.dietky-kvietky.sk. Prihlášku je 
potrebné odovzdať osobne (nie elek-
tronicky, ani poštou).
Do MŠ v  zriaďovateľskej pôsob-
nosti MČ sa prednostne prijímajú deti, ktoré dovŕšili 5 rokov, 
deti s  odloženou (i  dodatočne odloženou) povinnou školskou 
dochádzkou a trvalým pobytom v MČ Bratislava-Lamač.
Pri zápise rodič predkladá: 

– kompletne vyplnenú prihlášku potvrdenú pediatrom
– kópiu občianskeho preukazu
– kópiu rodného listu dieťaťa
– podľa potreby doklad preukazujúci zdravotné postihnutie dieťaťa

–––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––
Zápisy v ďalších predškolských zariadeniach v Lamači.
MŠ sv. Filipa Neriho, Zlatohorská 18: Zápis sa uskutoční v dňoch 
16.2.- 13.3. Bližšie informácie na stránke www.msfilipaneriho.sk
MŠ Montessori (Borinská 23), MŠ Rybička ( Heyrovského 2), MŠ 
Zvonček (Zlatohorská 18): zápis detí je možný priebežne počas ce-
lého školského roka .
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Na januárovom zastupiteľstve MČ sa hovorilo 
aj o  Zečáku v  súvislosti so schátranou megas-
tavbou štátnej nemocnice Rázsochy. Prítomní 
občania i  poslanci upozornili na rozmáhajúcich 
sa bezdomovcov a  rôzne asociálne živly, ktoré 
sa čoraz viac pri Rázsochách a na Zečáku pohy-
bujú. Poslanci preto nabádali príslušníkov MsP 
k zvýšenému monitorovaniu tejto lokality, zastu-
piteľstvo hovorilo aj o  vykonaní poslaneckého 
prieskumu v oblasti. 

Čo urobí MZ s Rázsochami?
Úvahy Ministerstva zdravotníctva vybudovať 
novú štátnu nemocnicu v  areáli Nemocni-
ce sv. Michala na Patrónke oživilo otázku, čo 
s  Rázsochami. Zatiaľ nič. Taký je postoj mi-
nisterstva, ktoré na otázku, čo bude s  Rázso-
chami zahmlilo.“ Analýza čo s  rozostavanou 
stavbou ešte nebola ukončená,“ uviedla ho-
vorkyňa rezortu Martina Šoltésová. Zhovor-
čivejší a  konkrétnejší neboli ani zástupcovia 

Univerzitnej nemocnice v Bratislave, ktorá má 
zverené pozemky pod Rázsochami a zabezpe-
čuje aj ostrahu objektu.
Na januárovom zastupiteľstve informoval staros-
ta Peter Šramko poslancov, že požiadal o stretnu-
tie súčasného ministra zdravotníctva Viliama 
Čisláka. S ministrom chce hovoriť o súčasnej pa-
tovej situácii. Ako sa starosta vyjadril, Lamač zo 
všetkých v  súčasnosti stráca najviac. Na svojom 
území má schátraný skelet stavby, ktorý nikto ne-
rieši a za ktorý , keďže ide o rozostavaný objekt, 
štát neplatí daň. Betónové torzo navyše bráni 
uskutočneniu plánov k výstavbe na Zečáku, kto-
rá je určená rodinným domom a malopodlažným 
mestským vilám.

Nemocnica má byť súčasťou 
medicínskeho komplexu
Nová nemocnica má byť súčasťou projektu 
BioMedParku, ktorý hovorí o  vybudovaní uni-
verzitnej nemocnice, biomedicínskeho vedec-
kého parku SAV, nových priestorov Lekárskej 
fakulty a Farmaceutickej fakulty UK. Zariadenie 
za asi štvrť miliardy eur má stáť v  súčasnom 
areáli Nemocnice sv. Michala na bratislavskej 
Patrónke.

Problém Zečáku a Rázsoch sa stále vlečie                                                                                                                 

Nové úradné hodiny MÚ                                                

Vo fungovaní MÚ 
nastali zmeny. 
Lamačan infor-
muje prednostka 
mestskej časti 
Mgr. Michaela 
Kövári Mrázová.

S účinnosťou od 1. januára.2015 upravil miestny 
úrad organizačnú štruktúru, a to prerozdelením 
niektorých kompetencií a  vytvorením nového 
referátu vnútornej správy. Táto zmena však neo-
vplyvnila počet zamestnancov, len sme sa snažili 
zefektívniť niektoré postupy organizácie a zlúčiť 
na seba nadväzujúce administratívne činnosti. 
Taktiež od 12.januára 2015 vstúpili do platnosti 
nové stránkové hodiny, ktoré okrem Lamača-
na nájdete i   na stránke www.lamac.sk. Cieľom 
bolo zjednotenie hodín vyhradených pre verej-
nosť, a tiež stanovenie dvoch dní v týždni, kedy 
je miestny úrad otvorený pre občanov od pol 
ôsmej ráno do piatej poobede (mimo obednej 
prestávky).Podateľňa je k dispozícii pre občanov 
každý deň. Miestna knižnica už tradične tri dni 
v týždni. Našou snahou bude taktiež zefektívniť 
informovanosť občanov, a  to pravidelným zve-
rejňovaním noviniek na internetovej stránke 
i  na informačných tabuliach rozmiestnených 
na území Lamača. Zároveň si však touto cestou 

dovolím informovať o  tom, že v  prípade, ak sú 
informácie rozsiahle, zverejňujeme na týchto 
tabuliach len prvú stranu dokumentu. Komplet-
né materiály nájdete uverejnené na úradnej ta-
buli, ktorá je umiestnená na budove miestneho 
úradu. Taktiež si o  ne môžete požiadať priamo 
na miestnom úrade a  nájdete ich aj na inter-
netovej stránke Lamača. Jedným z  kľúčových 
dokumentov, ktorý momentálne miestny úrad 
pripravuje, je návrh rozpočtu na rok 2015-2017. 
Rozpočet bude zohľadňovať i priority volebné-
ho obdobia, ktoré by si v  mesiaci február mali 
na zasadnutí miestneho zastupiteľstva schváliť 
novozvolení poslanci mestskej časti. Čaká nás 
rok plný nových aktivít a výziev, ale i rozpraco-
vaných projektov z  minulého obdobia a  v  ne-
poslednom rade i akcií, ktoré sú tu v Lamači už 
tradíciou. Medzi takéto patria i Rozálske hody, či 
druhý ročník Bitky pri Lamači.
Chcela by som touto cestou poďakovať za prá-
cu všetkým zamestnancom miestneho úradu, 
vrátane stavebného úradu, ktorý vstupuje do 
druhého roka svojej existencie a od občanov za-
znamenáva pozitívne ohlasy. Poďakovanie tiež 
patrí zamestnancom pracovnej čaty, ktorí zvládli 
ťažký víkend (31.1.-1.2.),poznamenaný porucha-
mi technického zariadenia, ale napriek tomu boli 
v  plnom nasadení a  v  pondelok opätovne bez 
prestávky nastúpili do práce. 

Michaela Kövári Mrázová

Zastupiteľstvo schválilo aj členov – 
neposlancov odborných komisií

Na základe návrhu zvolili poslanci na januárovom 
zasadaní zastupiteľstva členov odborných komisií 
z radov neposlancov. Členmi sa stali nižšie uvedení 
obyvatelia Lamača.
Kompletné zloženie a  vedenie komisií i  so zastú-
pením poslancov a  zamestnancov MÚ nájdete na 
stránke www.lamac.sk

Komisia výstavby, územného rozvoja 
a regionálnej politiky: 
Juraj Kerti, Andrej Kovačič, Ľudovít Lučenič, Marián 
Lučenič, Ján Mihálik, Ľudovít Podhorský, Alexander 
Raninec, Juraj Šimek, Róbert Špaček, Peter Marko

Komisia pre veci sociálne, zdravotné a bytové:
Blažena Brozmanová, Peter Malík, Emília Rakúsová, 
Anna Marková, Mária Berešová, Soňa Maixnerová, 
Dagmar Vatolíková, Mária Jakúbková, Alena Kotrabo-
vá, Oľga Keltošová, Ján Mihálik, Katarína Boskovičová

Komisia bezpečnosti a životného prostredia:
Edita Karelová, Daniela Kelemenová, Peter Janota, 
Peter Velický, Monika Dobrovodská, František Ová-
dek, Zuzana Kasanická, Ladislav Hegyi, Marek Orlík, 
Milan Tužinský, Michal Kotraba, Michal Lieskovec

Komisia financií, podnikateľských aktivít 
a dopravy:
Peter Fillo, Ján Guráň, Stanislav Tobolák, Juraj Re-
hák, Milan Donoval, Anetta Rajčáková, Jozef Hrabi-
na, Rudolf Ivák, Hana Blažíčková, Samuel Karkošiak, 
Filip Rakús, Gabriela Šedová, Ľubomíra Klementiso-
vá, František Fabianek, Matej Sabo, Oľga Keltošová

Komisia pre kultúru, voľný čas a revitalizáciu 
ihrísk:
Drahomíra Marchalínová, Anna Marková, Miriam 
Liptáková – Kováčová, Alena Bernátová, Katarína 
Slušná, Lýdia Alföldyová, Tomáš Vagáč, Ján Greguš

Komisia pre školstvo a šport:
Alena Petáková, Katarína Lepiešová, Renáta Ocil-
ková, Agáta Kalná, Miloš Andris, Roman Mesároš, 
Martin Hora

Úradné hodiny podateľne
(príjem a expedovanie písomností)

PONDELOK 07:30 - 12:00 13:00 - 17:00

UTOROK 07:30 - 12:00 13:00 - 15:30

STREDA 07:30 - 12:00 13:00 - 17:00

ŠTVRTOK 07:30 - 12:00 13:00 - 15:30

PIATOK 07:30 - 12:00

Utorok a štvrtok sú úradné hodiny podateľne 
zabezpečené formou prijímacej priehradky 

umiestnenej vo vstupných vnútorných 
dverách miestneho úradu.

Úradné hodiny miestneho úradu
(pokladňa, overovanie podpisov a listín, 

odborní zamestnanci príslušných oddelení/
referátov miestneho úradu)

PONDELOK 07:30 - 12:00 13:00 - 17:00

STREDA 07:30 - 12:00 13:00 - 17:00

PIATOK 07:30 - 12:00

Úradné hodiny referátu územného konania 
a stavebného poriadku

(stavebný úrad)

PONDELOK 07:30 - 12:00 13:00 - 17:00

STREDA 07:30 - 12:00 13:00 - 17:00



Športová hala Lamač
Na Barine 21
Hala v súčasnosti ponúka možnosti pre si-
lové, kondičné a funkčné tréningy, a takisto 
pre stolný tenis. Otvorené je od 16.00 do 

20.30 h. Od 16.00 do 18.00 h je možnosť si 
individuálne si zatrénovať, od 18.00 h sa ko-
najú skupinové tréningy. 
CrossFit - teda tréningy zamerané na získanie 
komplexnej kondície a  sily vedú inštruktori 
Royal Crossfit Bratislava. Tréningy sú upravené 

podľa konkrétnej úrovne kondície, veku alebo 
skúseností. V  crossfitovej zóne sú skupinové 
tréningy v pondelok až piatok. Sú to hodino-
vé tréningy so začiatkom o 18.00 h a 19.15 h. 
V nedeľu sa tréning začína o 16.00 h.
Krav maga je systém sebaobranných tech-
ník, ktorý využívajú mnohé policajné a bez-

pečnostné sily na celom svete. Pod vedením 
Dušana Lihana a občianskeho združenia KM 
LGS sa tréningy konajú v utorok, vo štvrtok a 
v piatok v čase 19.00 h – 20.00 h.
Funkčné a  kondičné tréningy zamerané 
na získanie a udržanie kondície, ale tiež na 

jednoduchú radosť z pohybu, vedú pre La-
mačanov členovia občianskeho združenia 
Paint Education. Tréningy sú na programe 
v utorok a vo štvrtok od 18.00 h a v sobotu 
v čase 09.00-10.00 h.
Stolný tenis bezplatne pre Lamačanov
Pondelok 07.00-09.00 h
Štvrtok 18.00-20.00 h
Sobota 08.00-10.00 h

Pokračovanie v budúcom čísle.

AriwaFit 
Malokarpatské námestie 10
Občianske združenie AriwaGym sa v špor-
tovo pohybovom centre AriwaFit venuje 
najmä športovej gymnastike a fitness pre 
deti od troch rokov. AriwaFit ponúka aj rôz-
ne formy skupinových cvičení pod vede-
ním akreditovaných inštruktoriek.
Pure Bar Form – svetová novinka, cvičenie, 
ktoré sa inšpirovalo baletom, zahŕňa prvky 

pilatesu a  kalanetiky zamerané na tvaro-
vanie zadočku, spevnenie bruška, stehien 
a spaľovanie tukov v rekordnom čase.
Pilates – cvičenie zamerané na vyrovnáva-
nie svalových dysbalancií (nerovnováhy) me-

dzi preťaženými a ochabnutými, vnútornými 
a vonkajšími svalovými skupinami. V ponuke 
sú individuálne, ale aj skupinové cvičenia.
Fly Jóga – cvičebný 
systém, ktorý vznikol 
kombináciou klasickej 
jógy,  pilatesu a  gym-
nastiky. Zohľadňuje te-
lesné schopnosti a vek 
účastníkov. Dokáže 
stimulovať mozog 
i telo, pomáha spoma-
ľovať proces starnutia. 
TRX – unikátny 
c v i č e b n ý 
program pro-
stredníctvom 
p o p r u h o v 
TRX. Po celú 
dobu cviče-
nia využívate 
iba váhu váš-
ho tela a intenzitu ladíte uhlom naklonenia 
oproti zaveseniu TRX popruhov.
Viac o ponuke pohybovo-športového centra 
nájdete na www. AriwaFit.sk
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Ako v Lamači schudnúť po zime...                                                           
Zmenšilo sa Vám oblečenie a nebude to nesprávnym praním? V tom prípade to bude asi tak, že ste 
počas zimy nabrali to, čo ešte pred nástupom jari môžete stratiť... A ostať pri tom môžete v Lamači. 
Stačí využiť jednu z možností , ktoré ponúkajú miesta pre športové a pohybové aktivity.

ICE Arena Lamač 
Borinská 23

Zimný štadión, ktorý 16. januára oslávil tri 
roky od svojho slávnostného otvorenia, po-
núka možnosti pre hokej, curling i verejné 
korčuľovanie. Ľadovú plochu kanadských 
rozmerov využívajú nielen amatérske ho-
kejové tímy, ale aj materská i základná ško-
la v Lamači, takisto školy korčuľovania pre 

malé deti i domáci hokejový klub HKL La-
mač. V prípade, že si chcete zahrať s partiou 
hokej, sledujte voľné termíny v  rozpise ľa-
dovej plochy na www.zimnystadion.sk. To 
isté platí aj v prípade verejného korčuľova-
nia. Na stránke je aktuálny rozpis hodín ur-
čených pre verejné korčuľovanie, v  januá- 

rových týždňoch to bolo 4x do týždňa, vrá-
tane víkendových dní. Počas jarných prázd-
nin bude verejné korčuľovanie každý deň. 
Pre obyvateľov Lamača je verejné korčuľo-
vanie bezplatné! K dispozícii je možnosť za-
požičania a brúsenia korčúľ. ICE Arena po-
skytuje aj bezplatné hodiny korčuľovania 
pre ZŠ a MŠ v Lamači. Na zimnom štadióne 
je takisto možnosť absolvovať kurzy korču-
ľovania a krasokorčuľovania. K dispozícii je 
aj možnosť objednať jednu z dvoch moder-
ných curlingových dráh, kde si túto hru mô-
žete vyskúšať s priateľmi či s rodinou.
Možnosti, ktoré ponúka ICE Arena, nájdete 
na www.icearena.ak
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BSK prispel na novú učebňu angličtiny v MŠ 

Na základe žiadosti mest-
skej časti schválil Bratislavský 
samosprávny kraj (BSK) La-
maču dotáciu vo výške 2500 
eur. Grant bol poskytnutý na 

projekt pod názvom Úprava 
priestorov materskej školy na edukačné akti-
vity – výučbu anglického jazyka.
Konkrétne išlo o  rekonštrukciu nevyužívaného 
kabinetu v budove materskej školy na Malokar-
patskom nám. 6, ktorý si vyžadoval nemalé sta-
vebné úpravy. Bolo potrebné odstrániť bývalé 
sociálne zariadenia a sprchy, s čím súviseli mu-
rárske, kúrenárske, elektroinštalačné práce. Po-
trebná bola aj nová maľovka a výmena podlahy. 
Vďaka poskytnutej dotácii z BSK a spoluúčasti 
mestskej časti i  samotnej materskej školy sa 
podarilo vytvoriť nádherný a  hlavne vyho-
vujúci priestor pre edukačné aktivity urče-
né deťom, medzi ktoré patrí najmä výučba 
anglického jazyka, ale aj tanečná výchova či 
keramický krúžok. Neoddeliteľnou súčasťou 
novej triedy je aj nábytok prispôsobený potre-
bám detí a tematike výučby.
Týmto ďakujeme BSK za štedrú dotáciu!

Svetlana Maňová

Ako ste si už mnohí všimli, od 8.1. tohto 
roka nám začala v  Lamači premávať pia-
ta autobusová linka č. 123, ktorá spája náš 
Lamač, nové nákupné centrum Bory a Dúb-
ravku. Som rád, že sa mi ako predsedovi do-

pravnej komisie podarilo v tak krátkom čase 
po novembrových voľbách spolu s  mojimi 
kolegami pre nás Lamačanov túto autobu-
sovú linku presadiť. Uvedená linka premá-
va každý deň v  čase od 9,00 do 21,30hod 
a budem rád, ak mi na môj mail roleksak@
gmail.com napíšete pripomienky a  návrhy 
k premávke tejto linky, resp. k celkovej kva-
lite MHD v Lamači.
Na základe prvých skúseností viem, že mno-
hí z Vás by privítali skorší začiatok premávky 
tejto linky. Uvedenou linkou č. 123 sme to-
tižto získali veľmi pohodlný prístup do LIDL, 
kde 123 stojí a na zástavke Bory môžu Lama-
čania prestúpiť na linku 21, ktorá ich rýchlo 
odvezie do Devínskej Novej Vsi a  nemusia 
merať cestu až na Patrónku, aby na túto lin-

ku do DNV prestúpili. Táto linka končí v Dúb-
ravke pri miestom úrade, pričom v Dúbravke 
stojí na zástavkách Pri Kríži a  OD Saratov. 
Dúfam, že si novú linku 123 obľúbite rovna-
ko a budete ju často využívať ako náš obrov-
ský úspech linku 130.
Pevne verím, že takýmito čiastkovými systé-
movými krokmi sa nám podarí dostať mestskú 
hromadnú dopravu u  nás v  Lamači na štan-
dardnú európsku úroveň.

Radoslav Olekšák, 
poslanec MZ Lamač - predseda komisie financií,  

podnikateľských aktivít a dopravy MZ

Priamo na linke č. 123 sme sa opýtali na spo-
kojnosť s novým autobusovým spojením

Ondrej Kotlár: Využívam ju pri ceste na Bory, 
kde riešim všetko, ná-
kupy, ale aj vybavovanie 
v  banke či stretnutia, 
ktoré potrebujem absol-
vovať. Je fajn, že takáto 
linka začala premávať.

Zuzana Kučínska: Cestujem ňou z  Dúbravky 
do Lamača, kde prestu-
pujem na druhý autobus. 
Som rada, že táto linka je, 
uvítala by som však, ak 
by chodila častejšie a  aj 
v skorších hodinách.

Vladimír Bečka: Idem ňou po prvýkrát, chcem 
sa ísť pozrieť na Bory. 
Oceňujem, že táto linka 
má priame spojenie s ob-
chodným centrom.

Linka 123 pomáha dostať sa na Bory i na električku                                                                                       

Recept z Lamača                                                                                                                                                              

Možno aj dostanete chuť urobiť počas fašian-
gov originálny dezert. Ako inšpiráciu ponú-
kame recept na tradičný Lamačský koláč tak, 
ako ho v júli 2005 napísala v časopise Lamačan 
pani Gabriela Škorvánková.

LAMAČSKÝ KOLÁĆ
Ingrediencie: Hladká múka, práškový cukor, 
maslo (HERA), 8 vajec, kakao, podrvené ore-
chy, prášok do pečiva

Postup: K 25 dkg hladkej múky, 9 dkg cukru, 14 
dkg masla (HERY) a 1 vajcu pridať  kávovú lyžič-
ku prášku do pečiva, túto zmes zmiešať, vyvaľkať 
a  dať na vymastený a  múkou vysypaný plech. 
Neupečené cesto potrieť lekvárom. Zo 4 vajec 
urobiť piškótové cesto ( vyšľahať 4 bielka, zašľa-
hať 4 lyžice cukru, 4 žĺtka a 4 lyžice múky). Vyliať 
na spodné cesto potreté lekvárom a  dať piecť. 
Pred dopečením ešte vyšľahať 3 bielka a 3 lyžice 
práškového cukru s malou lyžicou kakaa. Pridať 
2 veľké lyžice nadrvených orechov a natrieť na 
poloupečený koláč a nechať dopiecť.

Máte aj vy recept na originálnu lamačskú špe-
cialitu? Dajte nám vedieť na lamacan@lamac.
sk. Radi váš recept v Lamačanovi uverejníme!

Lamačský koláč na obrázku upiekla pre Lamačan 
Mária Šimončičová. Ďakujeme!

Divadielko navštívili snehuliačky Mily a Lily                                                                                                                                     

V nedeľu 18. ja-
nuára bolo na 
programe prvé 
Divadielko pre 
deti v tomto ro-
ku. Patrilo pred- 
staveniu, v  kto-
rom hrali hlav-
nú úlohu Sne-
huliačky Mily 
a Lily. 
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Musíme napadnutý sneh odstraňovať soľou?

reakcia na  článok „ Na zimnú údržbu je priprave-
ných 27 ton soli“ 

Už po prečítaní nadpisu článku v  januárovom La-
mačanovi by človek mohol nadobudnúť dojem, že 
soľ a  jej množstvo je základným kritériom kvality 
zimnej služby. Kladie si ale niekto otázku, či je do-
siahnutý efekt pri posype soľou adekvátny škodám, 
ktoré takýto posyp napácha na životnom prostredí? 
Nikomu neprekáža, že už je problém vidieť drobné 
vtáctvo, lebo soľ spôsobuje úbytok dážďoviek, kto-
ré sú pre vtákov prirodzenou potravou? Nikomu 
neprekáža, že ľudia nosia domov hromady soli na 
topánkach a je problém s jej odstraňovaním? Že soľ 
ničí chodníky, hlavne dláždené? 
Nič proti soleniu na ceste v kopcoch, napr. na Rajtá-
kovej, Havelkovej a  pod. Ale všade, keď evidentne 
nastáva odmäk a  topenie snehu? Okrem toho, že 
budeme mať na chodníkoch a cestách brečku, risku-
jeme aj to, že ak začne mrznúť a posolená hmota nie 
je z chodníka odstránená, môže byť táto zamrznutá 
zmes nebezpečnejšia ako neposolený chodník.
A  pritom riešenie, ktoré by nahradilo použitie 
soli, nie je zložité. Počas padania snehu iba od-
hŕňať a zásadne nesoliť. Po skončení padania do-
odhŕňať a pozametať. Ten malý poprašok, ktorý 
ostane sa stratí sám a chodník ostane prakticky 
suchý. V prípade, že nastane odmäk a topiaci sa 
sneh vytvára na šikmých plochách chodníkov 
vodné jazyky, tieto po zamrznutí posoliť. 
Ak už je snehom zasypaný chodník posolený, po-
tom vzniknutú „kašu“ čo najskôr odhrnúť. A soliť 
iba vtedy, ak je poľadovica. Vtedy neváhať. Za 
úvahu však stojí uprednostniť ekologicky neškod-
né materiály ako napríklad drť s pieskom . Že sa 
trochu piesku donesie na topánkach domov, nie je 
žiadna tragédia. Je to ľahšie odstrániteľné ako soľ, 
ktorá sa zažerie všade.         

 Ladislav Majerčík

Fašiangový večer so skupinou Trigit                 
V piatok 23. januára v príjemnom prostredí kaviarnič-
ky Alacafé na Malokarpatskom námestí som zažila 
krásny kultúrny zážitok s kapelou Trigit. Kapela, ktorá 
prišla na pozvánku pani Lýdie Alfoldyovej, je zame-
raná na country a rock‘n roll 50-tych a 60-tych rokov. 

Na podujatí sa zúčastnili väčšinou mladí ľudia, ale pri-
šlo aj niekoľko nás, zo strednej generácie. Atmosféra 
bola úžasná, spievalo sa, tancovalo a všetci sme boli, 
,svoji“ bez rozdielu vekovej kategórie. Týmto by som 
chcela poďakovať usporiadateľke p, Lýdii Alfoldyovej 
za možnosť stráviť fašiangový večer s mladými ľuďmi 
a výbornou atmosférou                     Alena Kotrabová

Mladší žiaci FK Lamač na sústredení v Tatrách                                                                                  
Na jarnú časť sezóny sa mladší žiaci FK Lamač pri-
pravovali aj na sústredení vo Vysokých Tatrách, za-
čiatkom januára v Tatranskej Lesnej. Pod vedením 
trénera Richarda Šafárika st., asistenta trénera Ľu-
boša Jánoša a prezidenta klubu FK Lamač Rastisla-
va Poláka  absolvovali chlapci dvojfázové tréningy 

v  telocvični i  vytrvalostné behy Tatranská Lesná 
- Tatr. Lomnica. Chlapci sa takisto v prípravnom zá-
pase stretli s FK Poprad, ktorý bez problémov pora-
zili 6:0. Sústredenia sa zúčastnili Patrik Dergnovich, 
Patrik Štefanec, Dávid Belleš, Andrej Kudláč, Viktor 
Voda, Michal Šafárik, Richard Šafárik ml, Samuel Ve-
selský, Šimon Olejár, Alex Zeman, Filip Polák, Dávid 
Polák a Dominik Kočiš.                   Richard Šafárik st.

Jubilanti vo februári                                    
 Rehák Alexander 97
 Baník Rudolf 95
 Niederová Marta 95
 Bystrický Drahotín 94
 Hornová Ernestína 93
 Madáková Valéria 92
 Kralovičová Janka  91
 Brhlík Oto 90
 Miháliková Mária 90
 Lošonská Valeria 90
 Donoval Tibor 89
 Bátovský Ján 89
 Gronský Karol 89
 Jenčová Magdaléna  89
 Velgosová Zora 88
 Slezáková Jolana 87
 Kúdelová Matilda 87
 Lukáčová Viera 87
 Slezáková Jolana 87
 Smolinská Irena 86
 Hamarová Helena 86
 Popluhárová Anna 86
 Petrovičová Irena 86
 Petrášová Anna 86
 Královičová Janka 85
 Kovačič Štefan 80
 Ondriš Ľubomír 80
 Stoláriková Mária 80
 Barinková Lýdia 75
 Bederková Klára 75
 Fuchs Anton 75
 Godál Milan 75
 Majerčíková Júlia 75
 Račková Viera Amalia 75
 Rečný Ján 75
 Toth Jozef 75
 Urbanová Mária 75
 Zaorálková Jozefa 75

V januári sa v Lamači narodili:                                               
4.1. Paulína Richnáková
4.1. Petronela Kačová
5.1. Natali Nagyová
5.1. Dorota Páleníková
8.1. Matúš Kmetík
10.1. Lujza Vitézová
12.1. David Baňacký
15.1. Laura Prenduschi
21.1. Tereza Ambrušová
27.1. Adela Vašečková

Rodinné centrum (RC) Obláčik hľadá nové po-
sily. Budeme radi, ak Vás osloví naše nadšenie 
a pridáte sa k nám. 
Vítané sú mamičky, ktoré si tak môžu spestriť 
každodennú rutinu. Stretnutia v  Obláčiku sa 
pre ne stanú zdrojom inšpirácie i  povzbude-
nia. Pomocou druhým si zvýšia vlastné seba-

hodnotenie, ale neminie ich aj pocit z  dobre 
vykonanej práce. 
Aj oteckovia môžu napomôcť činnosti v RC. Nie-
lenže doprajú svojim ratolestiam nové podne-
ty, ale budú konfrontovaní aj s  ich rovesníkmi. 
A  zrazu zistia, že tí ich domáci nezbedníci sú 
rovnakí ako iné deti: nadmieru živé, neúnavne 
hravé a ... sem-tam aj neposlušné. 
Priestor sa nájde aj pre dobrovoľníkov dô-
chodcov. Veď každý nemá to šťastie, že jeho 
vnúčatá žijú nablízku. A  nie všetkým lamač-
ským deťom je dopriaty pravidelný kontakt so 
starými rodičmi, ktorí mnohokrát bývajú stov-
ky kilometrov ďaleko. Na pôde RC by mohlo 
dôjsť k  takémuto stretu generácií. A  preto 
milé babičky a  dedkovia, ak máte voľného 
času nazvyš a radi by ste ho venovali najmen-
ším, príďte, určite si obľúbite atmosféru herní 
či tvorivých dielní. 

Hľadáme aj ochotných študentov pedagogiky, 
psychológie či sociálnej práce, ktorí by mnohé, 
o čom v laviciach počúvajú teoreticky, aplikovali 
aj do praxe. V RC by mohli pomôcť aj pri prípra-
ve projektov, koncipovaní grantových žiadostí 
či pri údržbe a aktualizácii internetovej stránky. 
RC Obláčik je už tradične aktívnym aj pri veľkých 
podujatiach (Deň matiek, Deň detí, Lamačské 
hody a pod.). Vtedy sa veru zídu všetky pracovi-
té ruky. Využitie doposiaľ neobjavených schop-
ností a talentov dobrovoľníkov je zaručené.
Príďte medzi nás na Heyrovského ulicu 2 
a presvedčte sa aký vďačný dokáže byť lamač-
ský drobizg, keď mu venujete seba a  svoj čas. 
Dobrovoľníctvo Vás môže obohatiť, rozšíriť Vám 
obzory, mnohému Vás naučiť a v neposlednom 
rade aj prispieť k podpore komunity rodín. Bliž-
šie informácie sú dostupné na www.oblacik.sk.

Tím RC Obláčik

Hľadáme dobrovoľníkov                                                                                                                                                           
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Miestna knižnica Lamač pozýva                                    
Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

•	 Predám garáž Na barinách. Tlf. 0903/ 954 143  
•	 Ján Polák vodoinštalácie a údržba, výmeny 

a opravy WC, batérie, sifóny, zapojenie umý-
vačiek a  pračiek, vŕtanie dier do panelov 
0905/ 627 321 

•	 Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, mon-
táž a  opravy aj cez víkend. 0905/ 429  097, 
0911/ 429 097 

•	 Za kosenie celej záhrady dám do prenájmu 
jej časť. 0948/ 380 021

Inzercia                                                                                                             

Kultúrna komisia MiZ pozýva                                           

14.02. o 16.30 h Valentínsky večer – film 
Pohled na lásku (kino Lamač)
14.02. o 20.00 h – Fašiangová zábava  – 
reštaurácia Trojka predaj lístkov na MÚ u p.
Šimončičovej  
22.02. o  11.00 h – Divadielko pre deti 
–  O ukričanej Viktorke ( kino Lamač)

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na február 2015               
18.02. 13.00 h - Výstava Etruskovia na 
Bratislavskom hrade (stretávka u Pantla)
25.02. 15.00 h - Výročná členská schôdza 
v SCL na Malokarpatskom nám. 8 
Pozývame všetkých členov MO JDS La-
mač, budeme voliť nových členov výboru!

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                    
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65

MIESTNY ÚRAD A POKLADňA
PONDELOK 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
STREDA 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
PIATOK 07:30 – 12:00 

PODATEĽňA
Pondelok 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 - 12:00 

15.2. Mami 18.00 3,00 €
21.2. Chlapčenstvo 18.00 2,50 €
22.2. Ja zloduch 2 15.30 2,00 €
22.2. Storočný starček, ktorý vyliezol 

z okna a zmizol 18.00 2,50 €
28.2. Sex, drogy a dane 18.00 2,50 €
1.3.  Leviatan 18.00 2,50 €
7.3.  Díra u Hanušovic 18.00, 2,50 €

Program kina na február 2015                                                 Program RC Obláčik na február 2015                        
Pondelok

10:00 – 11:00
17:00 – 18:00

Výtvarníček 
Výtvarníček 

Utorok

09:00 – 12:00
17:00 – 18:00
19:00 – 20:00

Folklórik 
Herňa s Miškou a Andrejom 
Brušné tance s Katkou 

Streda

15:30 – 17:00
18:15 – 19:45
17:00 – 18:00
18:15 – 20:15

Bábätkovo s Katkou 
Angličtina pre dospelých 
Tancuj, spievaj, poskoč si 
Efektívne rodičovstvo – kurz 

Štvrtok

09:30 – 11:00

17:00 – 17:45

Montessori hernička 
s Jankou, Miškou a Alou 
English for kids with Curious 
George 

Piatok

09:00 – 10:30

17:00 – 18:00
19:00 – 20:00

Veselá herňa so Stankou 
a Nelou 
Naše vlastnosti s Andrejkou 
Brušné tance s Líviou 

Funny English – bude formou jednorazových 
stretnutí – cena- príspevok pre Obláčik

PODUJATIA:

16.2. o  16:00 h Karneval, pre členov,  dobro-
voľníkov a priateľov RC Obláčik, na vstupenky
18.2. o 9:30 h Poradňa dojčenia pre mamič-
ky s deťmi a tehuľky , téma: Prirodzená sta-
rostlivosť o dieťatko – starostlivosť o pokožku, 
cumlík áno/nie, spoločné spanie, nosenie, (bez 
prihlasovania)
19.2. o  18:00 h KLUB Efektívneho rodičov-
stva, téma: Vyleštime si rodičovské zrkadlo, 
aby  sa v ňom naše deti uvideli v plnej kráse!
20.2. o  17:00 h BABYhomeopatia II., téma: 
Dieťatko do 3 rokov – rast zubov, „rastové“ bo-
lesti končatín, akútne ochorenia atď., prihlaso-
vanie na info@bioporadna.sk
Zmena programu vyhradená. Viac informá-
cií o programe a prihlasovaní na podujatia 
nájdete na: www.oblacik.sk

Lukáš Haraslín si zahral v Serii A                              

Lamačan Lukáš Ha-
raslín má za sebou 
premiéru v  talian-
skej Serii A. V nedeľu 
1. februára nastúpil 
v  zápase AC Parma 
na pôde AC Miláno, 
na slávnom štadióne 
San Siro. Lukáš sa vo 
veku 18 rokov a 251 
dní stal po Mareko-
vi Hamšíkovi druhým 
najmladším Slovákom, ktorý si zahral v  jednej 
z najlepších líg na svete. Gratulujeme Šulo!

Západoslovenská 
distribučná a.s. 

Bratislava, 

vyzýva všetkých vlastníkov a  správ-
cov nehnuteľností, na území ktorých 
sa nachádzajú siete elektrického 
vedenia, aby odstránili alebo oreza-
li stromy a  porasty, ktoré ohrozujú 
bezpečnosť a  spoľahlivosť prevádzky 
týchto vedení. Výška stromov a kríkov 
v ochrannom pásme vedenia nesmie 
presahovať 3 m.
Výrub drevín v  ochrannom pásme 
z  dôvodu bezpečnej prevádzky elek-
trických sietí je možný do 31.3. Pred 
vykonaním výrubu je potrebné túto 
skutočnosť oznámiť Okresnému úra-
du Bratislava-odboru starostlivosti 
o životné prostredie.


